
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 7 września 2016 r. 
 

OA.0002.8.2016.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XXIII/2016 
 

z obrad XXIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła 
się 31 sierpnia 2016 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 

 
 

 Na XXIII sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 13 radnych (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto 
w obradach wzięły udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności 
stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 1013 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 Porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Ocena przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 
2) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 484/1 w Krzywczy) 

stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 
3) przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki nr 1445 w Bachowie) 

stanowiącej własność Gminy Krzywcza; 
4) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości (działki nr 2447/4 

w Bachowie) przez Gminę Krzywcza; 
5) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (działki nr 381/2 na działkę 

407/2 w Reczpolu); 
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6) ustanowienia tytułów: „Honorowy Obywatel Gminy Krzywcza” oraz 
„Zasłużony dla Gminy Krzywcza” i uchwalenia regulaminu nadawania 
tytułów. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad 3. 
 Protokoły Nr XX/2016, Nr XXI/2016 oraz XXII/2016 z obrad poprzednich 
sesji Rady Gminy Krzywcza zostały wyłożone do wglądu wraz z informacją, 
aby ewentualne wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich 
nie będzie, zostanie to uznane jako przyjęcie tych protokołów. 
 
 

Ad.4. 
 Na wstępie tego punktu Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki 
Komunalnej, Oświaty, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Kultury oraz Prawa 
i Porządku Publicznego Rady Gminy Krzywcza Zygmunt Sobol przedstawił 
protokół z przeglądu placówek oświatowych działających na terenie gminy 
Krzywcza pod kątem oceny przygotowania ich do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2016/2017. Przegląd ten przeprowadzony został w dniu 25 sierpnia 
2016 r. 
 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ruszelczycach Halina Piela-Sobol 
podziękowała Wójtowi Gminy i Radzie Gminy za udzielaną pomoc 
w funkcjonowaniu szkoły. 
 Radny Ryszard Pawłowski nawiązując do protokołu przedstawionego 
Przez Przewodniczącego Komisji pytał – Dlaczego kolektory słoneczne 
w Szkole Podstawowej w Babicach są niesprawne i ile lat temu zostały one 
zamontowane? W związku z tym zaproponował poszukanie umowy 
i sprawdzenie: kto montował i jaki był termin i warunki udzielonej gwarancji? 
 Wójt wyjaśnił, że kolektory słoneczne były zamontowane w 2013 roku 
podczas wykonywania termomodernizacji tego budynku. Przeglądy są 
sukcesywnie wykonywane. Wcześniej nikt nie zgłaszał, że te kolektory 
nie działają. 
 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Babicach Małgorzata Chruścicka 
poinformowała, że kolektory te były sprawdzane, ale po tym sprawdzeniu 
wciąż nie działają. Serwisant nie poinformował ją o wynikach przeprowadzonej 
kontroli. 
 Radny Marek Bosak uważa, że zarządca budynku powinien 
niezwłocznie zgłosić niesprawność kolektorów słonecznych do Urzędu Gminy. 
Urząd Gminy powinien sprawdzić, czy jest gwarancja? Jeśli usterka ta objęta 
jest gwarancją to wzywa firmę do jej usunięcia, a jeśli skończyła się już 
gwarancja, to Wójt powinien podjąć inne czynności związane z naprawą tych 
kolektorów. 
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 Dyrektor Szkoły Małgorzata Chruścicka wyjaśniła, że jesienią ubiegłego 
roku zgłaszała do Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej Urzędu Gminy 
Roberta Kaszyckiego, że kolektory są niesprawne. 
 Dyrektor Zespołu Szkół w Krzywczy Elżbieta Urban podziękowała 
za przychylność i spełnianie potrzeb związanych z funkcjonowaniem szkoły. 
Prosiła o zaplanowanie termomodernizacji budynku Zespołu Szkół 
w Krzywczy. Ponadto podkreśliła, że istnieje też potrzeba modernizacji 
pomieszczeń szkolnych w związku z planowaną reformą oświaty dotyczącą 
zmiany na ośmioklasową szkołę podstawową i stopniowym wygaszaniem 
gimnazjów. W wyniku tej reformy powstanie kilka wolnych sal, które można 
zagospodarować na 3 oddziały przedszkola oraz jego zaplecze. 
 Zdaniem Radnego Zygmunta Sobol, w związku z planowaną reformą 
w oświacie, Rada Gminy i Wójt powinni zająć się planowaniem organizacji 
systemu oświaty w gminie; rozmawiać o tym z dyrektorami szkół publicznych 
i niepublicznych oraz placówek oświatowych. 
 

 O godz. 10:37 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 10:53. 
 
 

Ad.5. 
 Realizując kolejny punkt porządku obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia przygotowanych projektów uchwał. 
 W pierwszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz ze szczegółowym uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXIII/113/2016 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości 
(działki nr 484/1 o pow. 0,2421 w Krzywczy) stanowiącej własność Gminy 
Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Krystyna Śmigielska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz ze szczegółowym 
uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 9 głosów „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” 
i 2 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXIII/114/2016 stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu). 
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 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie przekazania do sprzedaży nieruchomości (działki 
nr 1445 o pow. 0,14 ha w Bachowie) stanowiącej własność Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Krystyna Śmigielska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz ze szczegółowym 
uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXIII/115/2016 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
nieruchomości (działki nr 2647/4 o pow. 0,0023 ha w Bachowie) przez Gminę 
Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Krystyna Śmigielska przedstawiła 
projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz ze szczegółowym 
uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXIII/116/2016 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 
 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
(działki nr 381/2 na działkę 407/2 w Reczpolu). 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Krzywcza Krystyna Śmigielska 
przedstawiła projekt proponowanej uchwały Rady Gminy wraz 
ze szczegółowym uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXIII/117/2016 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
 

 Na zakończenie tego punku obrad Rada Gminy przystąpiła do 
rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie ustanowienia 
tytułów: „Honorowy Obywatel Gminy Krzywcza” oraz „Zasłużony dla Gminy 
Krzywcza” i uchwalenia regulaminu nadawania tytułów. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz ze szczegółowym uzasadnieniem. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XXIII/118/2016 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.6. 
 Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym a także informację o realizacji 
wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji (Informacje te stanowią załączniki 
nr 10 i 11 do niniejszego protokołu). 
 Radny Grzegorz Pawłowski podziękował Wójtowi Gminy za udzieloną 
pomoc przy utwardzeniu placu przy remizie strażackiej w Ruszelczycach. 
 
 

Ad.7,8. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz poinformowała, że w budynku po byłej 
szkole podstawowej w Krzywczy utworzone zostało niepubliczne przedszkole. 
W związku z tym prowadzący przedszkole złożył wniosek o udzielenie dotacji. 
 W przyszłym roku przyznanie tej dotacji jest obligatoryjne. Na chwilę 
obecną do tego przedszkola zapisanych jest 19 dzieci. Wysokość dotacji 
to 75% kosztów funkcjonowania Przedszkola Samorządowego w Krzywczy. 
W przyszłym roku prowadzący przedszkole wnioskuje o przyznanie dotacji 
w wysokości 100% kosztów funkcjonowania Przedszkola Samorządowego 
w Krzywczy, gdyż chce przyjąć warunki określone ustawą o systemie oświaty. 
W okresie 4 miesięcy bieżącego roku szkolnego zakładając, że będzie ro tego 
przedszkola uczęszczać 19 przedszkolaków skutek wydatkowania środków 
finansowych z budżetu gminy na ten cel wyniesie w zaokrągleniu 41 000 zł. 
W roku przyszłym zakładając, że do Przedszkola niepublicznego w Krzywczy 
będzie zapisanych 28 dzieci przy obecnym koszcie funkcjonowania 
Przedszkola Samorządowego w Krzywczy, który już wiadomo, że będzie 
w przyszłości wyższy ze względu na planowane wydłużenie czasu pracy 
Przedszkola Samorządowego, trzeba będzie w budżecie gminy na przyszły 
rok zabezpieczyć na ten cel kwotę 242 000 zł. 
 Skarbnik Gminy poinformowała również, że projekt uchwały Rady Gminy 
dotyczący udzielenia dotacji dla niepublicznego przedszkola w Krzywczy 
będzie przygotowany na najbliższą sesję Rady Gminy Krzywcza. 
 Ponadto dodała ona, że zmieniona ustawa o systemie oświaty nakazuje 
jednostkom samorządu terytorialnego od 1 września 2016 r. zapewnienie 
wszystkim dzieciom z terenu gminy Krzywcza cztero-, pięcio- i sześcioletnim 
w przedszkolu samorządowym, a od 1 września 2017 r. również trzylatkom. 
 Wójt zaznaczył, że na dzień dzisiejszy nie wiadomo, ile będzie dzieci 
w przedszkolu samorządowym w Krzywczy, a ile będzie dzieci w przedszkolu 
niepublicznym w Krzywczy, bo to rodzice będą decydowali, gdzie poślą swoje 
dzieci. 
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 Radna Maria Pawłowska wnioskowała o wykoszenie trawy na dużym 
boisku i na cmentarzu komunalnym w Reczpolu. 
 

 Sołtys wsi Średnia Elżbieta Sitnik stwierdziła, że opryskanie cmentarza 
w Średniej nie dało zamierzonych rezultatów. Zgłosiła potrzebę wykoszenia 
tego cmentarza do dnia 1 listopada 2016 r. tj. do dnia Wszystkich Świętych. 
 

 Wójt Gminy zaproponował, aby 100 000 zł zaplanowane w budżecie 
gminy na drogi przeznaczyć na remont dwóch lub trzech dróg gminnych 
wybranych po jednej z Woli Krzywieckiej, z Ruszelczyc i z Babic. 
 Wniosek ten został zaakceptowany przez aklamację. 
 

 Wójt Gminy zaproponował złożenie wniosku o dotację w ramach 
tzw. shetynówek, wybierając do tego wniosku remont drogi gminnej Chyrzyna-
Bachów. 
 Postanowiono, że ostateczna decyzja w tej sprawie zapadnie 
na posiedzeniu Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej, 
Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Konsumenta Rady Gminy Krzywcza. 
 

 O godz. 1230 salę obrad opuścił usprawiedliwiony Przewodniczący Rady 
Gminy Piotr Pytlowany, a przewodniczenie obradom przejął 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Wanat. 
 

 Radny Józef Opałka wnioskował o interwencję do Zarządu Dróg 
Powiatowych w Przemyślu o pomalowanie pasów na odcinku drogi powiatowej 
Bircza-Nienadowa. 

 

 Wójt Gminy prosił sołtysów o zwołanie Zebrań Wiejskich poświęconych 
ustaleniu w poszczególnych sołectwach zadań do realizacji w 2017 roku 
w ramach Funduszu Sołeckiego. 
 Radny Józef Opałka prosił Wójta, żeby zaproponował terminy 
odbycia się zebrań w poszczególnych sołectwach z terenu gminy. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzywcza Piotr Wanat wnioskował 
o wybudowanie pomieszczenia gospodarczego wraz z ogólnodostępnymi 
ubikacjami na cmentarzu komunalnym w Krzywczy. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Wanat wnioskował również 
o zlikwidowanie składowiska blachy zdemontowanej z przystanków 
autobusowych koło garaży w Krzywczy. 
 

 Sołtys wsi Wola Krzywiecka Jan Wanat wnioskował o wypuszczenie 
wody ze zbiornika w Woli Krzywieckiej, ponieważ gnijące tam rośliny 
wydzielają fetor, który utrudnia życie okolicznym mieszkańcom. 
 

 Protokoły o Nr XX/2016, XXI/2016 i XXII/2016 z obrad poprzednich sesji 
Rady Gminy Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznane 
zostały jako przyjęte jednogłośnie. 
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Ad 9. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 1302 
XXIII zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


